

31. august 2022

Referat

af bestyrelsesmøde i lokalråd LimfjordSyd tirsdag den 23. august 2022 kl. 17 til 20 på Lejrpladsen ved Lystbækgård, Lystbækvej 1, Ulfborg.

Deltager:	AJJ, AOB, PM, JB, DE, IS, PNJ, EBS (referent)		
Afbud:		Fravær uden afbud:	

1. Godkendelse af dagsorden.

Opfølgning på referat fra 28. juni. Er lagt på hjemmesiden.

Ingen bemærkninger

2. Meddelelser

Siden sidst.

Post tilgået formanden.

Nyt fra Friluftsrådet. Kommende *REKU-møde skal handle om årsmødetema. Resultat af medlemsundersøgelsen er på vej, men er nok først endelig ved årets udgang. Arbejde med årshjul i fremtiden. Astrid i sekretariatet holder.*

Fredningssager.

Status for FR-bestyrelses stillingtagen til Fredningssagers behandling (JB) *Ingen udmelding.*

FaceBook/Hjemmeside *Alle kan og må bruge facebook. Bestyrelsesmedlemmerne må gerne invitere venner til at blive medlem af FB. Tilfredshed med funktionen fra bestyrelsen.*

Andet. *Stisag – Grynderupsag har givet anledning til ændring til det bedre. Anni OB foreslår at vi kontakter lodsejeren om slåning af græs på stierne. Blå rute i sydlige del af Finderup øvelsesområde bør forbedres i forbindelse med plejeplaner. AOB ønsker en ny board walk. Tages op i Viborg.*

3. Nyt fra bestyrelsesmedlemmerne:

NP Nissum Fjord: (AJJ) *Fjordens dag på søndag*

NP Flynder Sø – Sdr. Lem Vig:(AOB) *ny projektleder har lavet udkast til naturparkplan. Er i høring hos Naturparkrådet.*

.

NNP Stråso: (PM) *intet nyt. Da sidste møde i LPG fandt sted medio juni, og der endnu ikke er udsendt referat fra NST aftales det – efter forslag fra Dorte - at AJJ rykker for referat.*

NNP Husby Klit:(DE). *1. møde blev afholdt i sidste uge. Det politisk udmeldte ”udgangspunkt” ift. Husby nnp er ”fuld hegning. Interessenterne gav på mødet generelt udtryk for, at der ønskedes et langt mindre omfang af hegning.*

NNP Kompedal (EBS): *kontakt til Søhøjlandet v/ Jørgen Krogh. Intet i Viborg Kommune*

Geopark Vestjylland:(JB) *intet nyt*

COOP Folkeskov Storå: (PM) *Ingen ny dato berammet.*

Grønne Råd Holstebro: (PM/DE) *ingen møder, afventer svar om mulighed for to medlemmer fra Friluftsrådet*

Grønne Råd Lemvig:(IS) Inger har været til møde. Talte om PFAS og mårhunde. Diskussion af håndhævelse af natur- og miljøregler. Tilsvarende om diger.

Grønne Råd Skive:(AOB) Ekskursion torsdag den 25. august vedrørende vådområder i kommunen.

Grønne Råd Struer: (JB) indkaldt til møde.

Grønne Råd Viborg:(EBS): *sidste møde den 17. maj 2022 er refereret. Referat fra maj er på hjemmesiden. Høring af mulige besparelser i juni 2022 (græsslåning på 500.000 kr.). Næste møde den 28. september.*

NS Vestjylland (AJJ) *intet nyt*

NS Kronjylland (PNJ) *intet nyt*

NS Himmerland (PM) *intet nyt*

Grøn Skole/Grønne Spirer (IS) *ny udnævnelse i Skive Kommune, brev herom, men ingen invitation til indvielse. Bestyrelsesmedlemmerne afgør selv, om de vil være aktive.*

Blå Flag (JB) / *intet nyt*

Udlodningsmidler (AJJ) info om udlodningsbeløb er sendt ud. Reception i Struer ved Garnhuset den 10. september. JB er af beboerforeningen i Skave blevet inviteret til orientering om FR og om muligheden for udlodningsmidler.

Andet

4. Drøftelser:

Årsmøde 2023: Dato ?. (Forslag tirsdag d. 21. marts) Sted ? (Struer). Forslag til indlæg. Andet.

Datoen vedtaget. AJJ har tænkt på kajak- og roklubben i Struer. Vedtaget. Indlæg: Peter mente ikke, det var nødvendigt med indlæg. Et forslag om Sejlsportens udvikling og fremtid, specielt i relation til Havplan. Limfjordsrådet: fjordens tilstand før og nu.

Dorte foreslår en bredere invitation for at få flere potentielle deltagere fra medlemsorganisationer.

AOB vigtigt at få bedre kontakt til medlemsorganisationerne, så rekrutteringen forbedres. Dorte foreslår, at emnet tages op på ledelsesniveau.

Hvor skal vi ligge referater fra Grønt Råd og andet? (AOB) AOB har erfaret, at sidste nyt forsvinder, når der kommer et nyt indslag. Mangler et sted til at lægge referater med videre. Evt. bruge en sky. Peter: referater på kommunernes hjemmeside kan findes, så der behøver ikke være et problem. Dorte: der er via FR's hjemmeside / lokale råd adgang til både vores mødereferater + referaterne fra de "Grønt Råds møder" vi har deltaget i.

Der er dermed usikkerhed om, hvorvidt der er et problem. AJJ taler med Sanja ved Sekretariatet.

Kampagnen: Adgang i naturen. Bestyrelsens erfaringer og syn på kampagnen og dens ressource-træk på FR og myndigheder.(JB)

Jan mener at det er store resurser, der bliver brugt på sagen. Står det mål med resultatet?

AJJ: FR har en student, der arbejder med kampagnen, så det ikke går ud over arbejdet i den faste stab.

Dorte: stor profileringsgevinst. Vigtig indsats i kommunerne.

Peter: reklame i TV har effekt. Må gerne gentages.

Jan enig med Dorte, men stadig bekymret for resurseforbruget.

Grønt udvalg & kommunale udvalg i øvrigt. I Struer er etableret Kontaktudvalg for lokalområder. Bestyrelsens erfaringer med hensyn til arbejdsfordeling mellem kommunale udvalg og frivilliges ressourceforbrug i den forbindelse. (JB). Blev diskuteret.

5. Møder:

Lokalråd – Tirsdag d. 4. oktober (Skive). *Mandag d. 28. november hos AJJ privat. Afbud til 4. oktober fra Dorte*

Regionsmøde: tirsdag d. 30. august (AJJ + AOB).

REKU: mandag d. 19. september (AJJ)

FR Formandens Time(online) Torsdag d. 15. september, kl. 16.00 – 16.45. (Alle kan deltage via link). *JB og DE ønsker, at timen bliver optaget, så den kan tilgås senere.*

6. Evt.

Punkter til dagsorden til næste møde.

Intet